
Protokół nr 29/2014  
  z przebiegu XXIX sesji Rady Gminy w Trzebiechowie

odbytej w dniu  16 kwietnia 2014r.
w sali TOK w Trzebiechowie

Ad.1.
Krzysztof Okińczyc, Przewodniczący Rady Gminy w Trzebiechowie godz. 12-tej  otworzył 

XXIX sesję Rady Gminy w Trzebiechowie witając wszystkich zgromadzonych w szczególności: 
Państwa Radnych,Wójta Gminy Stanisława Drobka, Skarbnika Gminy Ewę Kulik, Sekretarza 
Gminy Zenona Rychłego, radcę prawnego, kierowników jednostek organizacyjnych,  Komendanta 
Policji w Sulechowie pana kom. Piotra Kowalika, sołtysów i mieszkańców gminy.

Zgodnie z listą obecności Przewodniczący Rady stwierdził obecność 10 radnych, na ogólny 
stan radnych 14, 4 radnych nieobecnych w tym 3 usprawiedliwionych.
Uchwały Rady podejmowane na XXIX sesji Rady Gminy w Trzebiechowie będą prawomocne.

 Ad. 2.
Przewodniczący Rady Gminy pan Krzysztof Okińczyc prosił o poprawienie w porządku 

obrad treści tytułu projektu uchwał :
w pkt. 6 : w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Trzebiechów na lata 
2014 – 2015.
w pkt.11: w sprawie bezprzetargowego zbycia nieruchomości oraz zgody na udzielenie 
pierwszeństwa najemcy w jej nabyciu.
W pkt 12: w sprawie gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar 
przemocy w rodzinie na lata 2014 - 2016

Przewodniczący Rady Gminy: czy są uwagi do przedłożonego porządku obrad ? Nie widzę.
Wobec powyższego poddaje złożone wnioski pod głosowanie. Wnioski zostały  przyjęte 
jednogłośnie.
W wyniku głosowania porządek obrad przyjęto jednogłośnie 10 głosami „za”  i przedstawia się 
następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym.
4. Informacja Wójta Gminy o pracach w okresie międzysesyjnym.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2014.
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzebiechów na lata 2014 – 2015.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego.
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Trzebiechów do

Stowarzyszenia "Zrzeszenie Gmin Województwa Lubuskiego".
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia tytułów: "Honorowy Obywatel Gminy 

Trzebiechów", "Zasłużony dla Gminy Trzebiechów" oraz regulaminu nadawania tych 
tytułów.

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Trzebiechów.
11. Podjęcie uchwały w sprawie bezprzetargowego zbycia nieruchomości oraz zgody na 

udzielenie pierwszeństwa najemcy w jej nabyciu.
12. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2014 - 2016.
13. Przyjęcie protokołu z obrad XXVIII sesji Rady Gminy z dnia 17.03.2014r
14. Wnioski i interpelacje.
15. Sprawy różne.
16. Zamknięcie sesji.
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Po głosowaniu nad porządkiem obrad Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu komendantowi
Policji panu Piotrowi Kowalikowi.
Komendant policji pan Kowalik przedstawił się, omówił przebieg swojej pracuy zawodowej. 
Obecne stanowisko objął w dniu 24 lutego br.
Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, iż nie było sygnałów w sprawie działania policji na terenie 
naszej gminy. Jeżeli będzie potrzeba spotkania się z komendantem policji zostanie on zaproszony 
na obrady Rady Gminy.
Wójt Gminy przekazał, że mieszkanka miejscowości Głuchów zgłaszała próbę włamania do 
budowanego budynku mieszkalnego. Złodzieje zostali przepłoszeni przez sąsiada posesji.
Proszę o zwrócenie uwagi na ten problem.

− Radna Hryszkiewicz: jak przedstawia się obecna sytuacja  Posterunku Policji w 
Trzebiechowie?

Komendant : nie jestem władny w tym temacie.

Ad. 3.
Przewodniczący Rady Gminy pan Krzysztof Okińczyc przedstawił zadania jakie wynikły 

w okresie międzysesyjnym:
− 19 marca br podpisywałem podjete przez Radę uchwały,
− 21 marca br pełniłem dyżur w biurze rady,
− 12 kwietnia br uczestniczyłem w zakończeniu turnieju tenisa ziemnego,
− uczestniczyłem w uroczystościach pogrzebowych matki radnego pana Sakowicza.

Ad. 4.
Wójt Gminy pan Stanisław Drobek przedstawił wykonane zadania:

− wykonano nowe oświatlenie w hali sportowej sponsorowane przez: firmę BOMADEK, 
notariusza pana Tracza, pana Przewłockiego i pana Zawadzkiego,

− otrzymałem pismo w sprawie odbudowy kanału borkowskiego, realizacja ze srodków 
unijnych w latach 2014 – 2020. Przeprowadziłem rozmowę z prezesem  WZIR na temat 
powołania spółki wodnej. Z chwilą jej założenia Rada Gminy musiałaby w roku 2015 
przyznać 3 % składki. Ja osobiście poświęcę swój prywatny czas na pracę w spółce wodnej.

− zamontowane lampy na cmentarzu w Trzebiechowie i Głuchowie spełniają one swoje 
zadanie i po zaciągnięciu pozytywnych opinii mieszkańców tam pozostaną ,

− zamontowano lustro drogowe w miesjcowości Głuchów, o które wnioskował radny pan 
Mackojć,

− Zakład Gospodarki Komunalnej wykonuje łazienkę dla niepełnosprawnych na rehabilitacji. 
Jestem bardzo zadowolony z działalności gabinetu. Zwróciłem się o zwiększenie punktów 
na działalnośc gabinetu. Odpowiedz, to 21 maja br zostanie podpisana umowa na której 
przydział punktów będzie uzależniony od ilości mieszkańców w Gminie,

− porządkujemy cmentarz przedwojenny w Podlegórzu,
− przygotowujemy przystań kajakową na Obrzycy w Radowicach,
− odbył się XV turniej tenisa ziemnego,
− oddano inwestycję budowlaną PSZOK, rozpisano konkurs dla uczniów Gminazjum na 

malowanie elewacji tego budynku,
− nasadzono 2 pasy zieleni na byłym wysypisu w Głuchowie,
− nie udało się zakwalifikować na projekt budowy ścieżki rowerowej A Lokalnej Grupy 

Działania – Odnowa Wsi, musimy rozpisać nowy wniosek,
− 17 kwietnia br odbyło sie spotkanie z burmistrzem Sulechowa w sprawie ścieżek 

rowerowych ( porty Cigacice do portu Nowa Sół, ścieżka biegłby grzbietem wału przy 
Odrze, budowa na lata 2014 – 2020,
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− chciałem poinformować, żepo dokonaniu analizy za rok szkolny 2013/2014 wyniki 

nauczania w naszej szkole są zadawalajace,
− potwierdzono wyjazd na zawody strażackie do Niemiec w dniu 26.04.2014 na 27 osób.

Ad. 5
Skarbnik Gminy pani Ewa Kulik przedstwiała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2014.
− Radny Żurawiecki: skąd są wolne środki finansowe?

Kulik: są to środki na koncie budżetowym stan na dzień 31.12.2013r.
− Radny Żurawiecki : czy są środki finansowe  na remont dzwonnicy w Swarzynicach?

Kulik : jeżeli będzie podpisana umowa wprowadzimy je do budżetu. Dzisiaj wprowadzany 
jest jako wkład własny.

− Radna Hryszkiewicz:  co to jest za dotacja na pomoc dla uczniów ?
Kulik : są to stypendia socjalne.

Po wyczerpaniu dyskusji przystąpiono do głosowania jawnego i uchwałę przyjeto jednogłosnie 10 
głosami "za", nadano jej Nr XXIX/213/2014.

Ad.6
Pani Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Trzebiechów na lata 2014 – 2015.
− Radny Żurawiecki: czy w WPF nie powinien być wprowadzony po kredycie 

długoterminowym?
Kulik : nie.

W wyniku głosowania jawnego uchwałę przyjęto jednogłośnie 10 głosami „ za” i nadano jej
Nr XXIX/214/2014.

 Ad.7
Skarbnik Gminy pani Ewa Kulik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały

o zaciągnięciu kredytu długoterminowego.

Dyskusji nie podjęto.

Uchwałę w głosowaniu jawnym przyjęto jednogłośnie 10 głosami „za”. 
Nadano Nr XXIX/215/2014.

Ad. 8.
Sekretarz Gminy pan Zenon Rychły przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na przystąpienie Gminy Trzebiechów do Stowarzyszenia "Zrzeszenie Gmin Województwa 
Lubuskiego".

− Radny Mackojć: jak Pan Wójt ustosunkowuje się do tej sprawy?
Wójt : działalność Zrzeszenia  nie zmienia, zmienia się tylko nazwa.

W głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto jednogłośnie 10 głosami „za” i nadano jej 
Nr XXIX/216/2014.

O godz. 13-tej Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 min. przerwę
O godz. 13:15 wznowiono obrady.

Ad. 9 
Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie stanowienia tytułów: "Honorowy 

Obywatel Gminy Trzebiechów", "Zasłużony dla Gminy Trzebiechów" oraz regulaminu nadawania 
tych tytułów.
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Przewodniczący Rady Gminy przypomniał,  iż mamy 5 Honorowych Obywateli Gminy:
pan Zbyszko Piwoński, burmistrz gminy partnerskiej Schenkendöbern Peter Jesche, ksiądz Dionizy 
Łyduch, ksiądz Marian Grażewicz i pani Maria Zacharzewska.

Dyskusji nie podjęto.

Uchwałę przyjęto w głosowaniu jawnym jednogłośnie 10 głosami „za” i nadano 
Nr XXIX/217/2014.

Ad. 10.
Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości 

Trzebiechów.
− Radny Mackojć : czy były przeprowadzane rozmowy z mieszkańcami tych ulic?

Wójt Gminy : są to ulice jeszcze nie zamieszkałe.

Uchwałę przyjęto w głosowaniu jawnym jednogłośnie 10 głosami „za” i nadano 
Nr XXIX/218/2014.

Ad. 11.
Sekretarz Gminy omówił projekt uchwały bezprzetargowego zbycia nieruchomości oraz 

zgody na udzielenie pierwszeństwa najemcy w jej nabyciu. Uchwała dotyczy zakupu budynku, 
w miejscowości Swarzynice, w którym  znajduje się przedszkole niepubliczne.
Wartość wyceny nieruchomości to kwota około 211 tys. zł.

− radny Mackojć : czy jest to koszt w 100%
Wójt Gminy : tak.

Uchwałę przyjęto w głosowaniu jawnym 10 głosami „za” i nadano jej Nr XXIX/219/2014.

Ad. 12.
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej pan Krzysztof Marcinek omówił

projekt uchwały w sprawie  Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie
oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2014-2016.
Program ten był podjęty w 2011r. działał przez okres 3 lat. W tym okresie nadano 4 „ niebieskie 
karty”.  Program nie ma źródeł finansowania.

− Przewodniczący Rady Gminy: dlaczego uchwała jest podejmowana na 3 lata?
Marcinek: okres trzyletni jest najbardziej optymalny.

Uchwałę podjęto w głosowaniu jawnym 10 głosami „za” i nadano Nr XXIX/220/2014.

Ad. 13.
Przewodniczący Rady Gminy: czy są uwagi do przedłożonego protokołu z sesji XXVIII 

Rady Gminy w Trzebiechowie z dnia 17 marca 2014r. Nie widzę.
Protokół  przyjęto jednogłośnie.

Ad. 14.
Wnioski i interpelacje.

− Radny Żurawiecki:  mamy w swoich szeregach nową panią radną Dorotę Hryszkiewicz, 
sądzę, że powinna pracować w komisji stałej Rady.

− Radna Hryszkiewicz: znam się na finansach i chciałabym  pracować komisji budżetowej.
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− Przewodniczący Rady pan Krzysztof Okińczyc: proponuję Pani pracę w Komisji Rozwoju 
Gospodarczego Gminy, gdyż zmarły radny pan Mirosław Ćwirko był jej członek
Komisja Budżetu i Finansów jest w pełnym składzie a powołanie następnego członka jest 
uwarunkowane zmiana statutu gminy. Na najbliższą sesję Rady Gminy uchwała zostanie 
przygotowana.
Pani Hryszkiewicz wyraziła zgodę na pracę w proponowanej przez pana Przewodniczacego 
Komisji Rozwoju Gospodarczego Gminy.

Ad.15.
Sprawy różne:

− Radna Hryszkiewicz: czy gmina na drodze wojewódzkiej w Trzebiechowie może postawić 
obok przystanku PKS  barierki zabezpieczające przed wejściem pieszych na pasy?
Wójt Gminy: jak najbardziej zabezpieczenie takie powinno być, jest to zadanie dróg 
wojewódzkich.  Od mieszkańców winien być wystosowany wniosek w tej sprawie wówczas 
w trakcie planowanej przebudowy tej drogi może być on uwzględniony.

− Radny Żurawiecki:  czy będą zamówione tablice z nazwą ulic oraz  tablica oznaczająca 
drogę do Borek na ul. Sulechowskiej  w Trzebiechowie.
Wójt Gminy: zostanie to uwzględnione.

− Wójt Gminy: zapraszam państwa radnych i sołtysów na rejs statkiem po Odrze w dniu 
9 maja br z okazji Dnia Samorządowca. Wyjazd z Trzebiechowa około godz. 12-tej powrót 
godzina 16-ta.

− Sekretarz Gminy Zenon Rychły odczytał zaproszenie dla sołtysów na spotkanie w dniu  
26 kwietnia 2014r.

− Sołtys Barłożewski: co z szambami ekologicznymi?
Wójt Gminy: wyłoniono wykonawcę wierceń. Po świętach przystąpi do wierceń 
dotyczących pomiaru wód gruntowych.

− Przewodniczący Rady Gminy: przypominam, iż do 30 kwietnia jesteście państwo 
zobowiązani do złożenia oświadczeń majątkowych. Proszę Komisję Rewizyjną o podjęcie
zadań związanych z udzieleniem absolutorium i pracą nad sprawozdaniem finansowym za 
rok 2013.

− Wójt Gminy pan Stanisław Drobek złożył życzenia z okazji świąt Wielkanocnych.

Ad. 16.
Po wyczerpaniu dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zamknął o godz. 14-tej obrady.

Protokółowała: Przewodniczący Rady Gminy

Stanisława Kozłowska      Krzysztof Okińczyc


